
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Gospodarki Narodowej (138.) 

w dniu 27 listopada 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o komercjalizacji i prywatyzacji (druk 
senacki nr 488, druki sejmowe nr 1799 i 1836).

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ruchu drogowym oraz usta-
wy o dozorze technicznym (druk senacki nr 490, druki sejmowe nr 1650, 1804 
i 1804-A).

3. Sprawy różne.



(Posiedzeniu przewodniczy zastępca przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dzień dobry państwu.
Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki Narodowej.
Panom Senatorom został przedłożony porządek obrad 

dzisiejszego posiedzenia.
Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Chcę przypomnieć, że w porządku obrad są trzy punkty. 

Punkt pierwszy to rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy 
o komercjalizacji i prywatyzacji. Chciałbym przypomnieć, 
że jest to inicjatywa Senatu. Punkt drugi to rozpatrzenie 
ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ruchu drogowym oraz 
ustawy o dozorze technicznym. Punkt trzeci to sprawy róż-
ne. Między innymi w ramach tego punktu będziemy przyj-
mowali propozycję tematycznego zakresu pracy komisji na 
rok 2014, w zasadzie na pierwsze półrocze roku 2014.

Bardzo serdecznie witam pana ministra Baniaka. 
Witam również przedstawicieli ministerstwa transpor-
tu, Transportowego Dozoru Technicznego, Ministerstwa 
Finansów… Bardzo serdecznie witam.

Pan minister Baniak, jak rozumiem, chciałby zabrać 
głos, jeśli chodzi o pierwszy punkt: rozpatrzenie ustawy 
o zmiany ustawy o komercjalizacji i prywatyzacji.

Panie Ministrze, oddaję panu głos.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Skarbu Państwa 
Rafał Baniak:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Powiem bardzo krótko. Jak już poinformowaliśmy, rząd 

formalnie przyjął pozytywne stanowisko, jeśli chodzi o tę 
nowelę. Odpowiednie środki w budżecie państwa zosta-
ły zabezpieczone i będziemy tego pilnować, jeśli chodzi 
o nasz poziom.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję, Panie Ministrze.
Dla porządku chciałbym zapytać o to, czy w posiedze-

niu uczestniczą przedstawiciele podmiotów wykonujących 
działalność lobbingową w rozumieniu ustawy o działalno-
ści lobbingowej w procesie stanowienia prawa. Jeśli takie 
osoby są na sali, to proszę o przedstawienie się.

(Głos z sali: Pytasz o… Tak?)
Nie. Pytam o to, czy są obecni przedstawiciele takich 

podmiotów w rozumieniu wspomnianej ustawy Nie ma.
Bardzo dziękuję, Panie Ministrze.
Biuro Legislacyjne, bardzo proszę.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Dziękuję.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
W związku z tym, że uchwalona przez Sejm ustawa 

niczym nie różni się od przedłożenia senackiego, Biuro 
Legislacyjne nie zgłasza żadnych uwag. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Czy ktoś z panów senatorów chciałby zabrać głos w tej 

sprawie?
Proszę bardzo, pan senator Dobkowski.

Senator Wiesław Dobkowski:
Dziękuję bardzo.
Ja mam pytanie do pana legislatora.
Czy tylko w związku z tym… Czy argumentem za tym, 

że nie ma uwag, jest to, że jest to inicjatywa senacka i Biuro 
już to przepracowało, w związku z czym teraz nie ma… Czy 
to jest argument, czy rzeczywiście nie ma uwag?

(Wesołość na sali)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Bardzo ciekawie postawione pytanie, Panie Senatorze, 

bardzo ciekawie… Oczywiście oddaję głos przedstawicie-
lowi Biura Legislacyjnego.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Dziękuję.
Panie Senatorze, w związku z tym, że Biuro Legislacyjne 

miało czas na przedstawienie swojej opinii w trakcie prac nad 
projektem i opinia Biura Legislacyjnego została uwzględ-
niona, a w trakcie prac w Sejmie nic nowego w tej ustawie 
się nie znalazło, Biuro Legislacyjne podtrzymuje swoje 
stanowisko, że wszystko jest w porządku. Dziękuję.

(Początek posiedzenia o godzinie 10 minut 02)
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Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Wznawiamy obrady po przerwie.
Przystępujemy do rozpatrzenia punktu drugiego: roz-

patrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ruchu dro-
gowym oraz ustawy o dozorze technicznym.

Pan minister Rynasiewicz zapowiedział swoją wizytę, 
ale w związku z tym, że dosyć dynamicznie – tak sądzę 
– omówiliśmy punkt pierwszy… Szanuję czas gości… 
Bardzo proszę przedstawiciela ministerstwa transportu 
o zabranie głosu. Jeżeli będziemy mieli jakieś pytania, 
wątpliwości, to wtedy zdecydujemy się czekać na pana 
ministra.

Bardzo proszę o przedstawienie się i zreferowanie istoty 
ustawy.

Naczelnik Wydziału 
Warunków Technicznych 
w Departamencie Transportu Drogowego 
w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Jerzy Król:
Dzień dobry.
Panie Przewodniczący! Szanowna Komisjo! Szanowni 

Państwo!
Moje nazwisko: Jerzy Król; jestem naczelnikiem 

wydziału w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej… Mam nadzieję, że jeszcze jest to 
zgodne ze stanem faktycznym.

Przedłożony projekt dotyczy przekazania zadań wła-
dzy homologacyjnej w Polsce Transportowemu Dozorowi 
Technicznemu. Z dniem 22 czerwca bieżącego roku weszła 
w życie zmiana do ustawy – Prawo o ruchu drogowym, 
zgodnie z którą na ministra właściwego do spraw transportu 
nakłada się około dwudziestu nowych zadań. Konsekwencja 
tych nowych zadań jest taka, że należałoby dokonać zwięk-
szenia stanu osobowego, zwiększenia liczby osób, które 
zajmowałyby się… Chodzi o to, że to wiąże się z wydaniem 
około czterech tysięcy sześciuset decyzji rocznie. W celu 
uniknięcia potrzeby rozbudowy stanu osobowego, rozbu-
dowy działu w ramach ministerstwa zadania te z dniem 
1 stycznia 2014 r. zostałyby przekazane Transportowemu 
Dozorowi Technicznemu, który jest państwową osobą praw-
ną i podlega ministrowi właściwemu do spraw transportu; 
dyrektor transportowego dozoru jest powoływany i odwo-
ływany przez ministra. Zmiana ta wiąże się z koniecznością 
wprowadzenia zmiany w statucie Transportowego Dozoru 
Technicznego i w siedmiu rozporządzeniach. W rozporzą-
dzeniach tych należy dokonać zmiany polegającej na tym, 
że wspomniane zadania wykonuje nie minister właściwy do 
spraw transportu, tylko dyrektor Transportowego Dozoru 
Technicznego. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Dziękuję bardzo.
Panie Legislatorze, oddaję panu głos.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Myślę, że to jest jasne. Prawda, Panie Senatorze?
Rozumiem, że nie ma pan więcej pytań w tej sprawie?

Senator Wiesław Dobkowski:
Nie. Chodzi mi tylko o to, czy ponownie, jeszcze raz, po 

powrocie tej ustawy z Sejmu Biuro analizowało tę sprawę.
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Przepraszam bardzo… Panie Jakubie, myślę, że sytu-

acja została przedstawiona przez pana bardzo jasno. Skoro 
panowie senatorowie nie mają pytań, to przystępujemy do 
głosowania.

Kto jest za przyjęciem ustawy? (9)
Ustawa została przyjęta jednogłośnie…
(Głosy z sali: Nie, nie.)
Przepraszam.
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (1)
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Przepraszam bardzo, standardy należy utrzymywać.
Bardzo dziękuję.
Jeśli dobrze pamiętam, to sprawozdawcą był pan se-

nator Pociej.
Czy są inne kandydatury?
(Głos z sali: Jest obecny…)
Nie ma innych kandydatur, a zatem proponuję pana 

senatora Pocieja.
Czy pan senator wyraża zgodę?

Senator Aleksander Pociej:
Tak, oczywiście.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Zakończyliśmy omawianie punktu pierwszego, Panie 

Ministrze.
(Rozmowy na sali)
Panie Przewodniczący Kogut, pozwoli mi pan prowa-

dzić obrady?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Zapraszam pana tutaj, do prezydium.
Panie Ministrze, bardzo dziękuję za obecność.
Minuta przerwy technicznej.

(Przerwa w obradach)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Czy jest pan gotów, Panie Dyrektorze, przedstawić 

ustawę?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dobrze.
(Brak nagrania)
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Panie Senatorze, rozumiem, że chciałby pan zabrać 
głos. Tak?

Udzielam panu głosu.
Bardzo proszę.

Senator Kazimierz Kleina:
A ile osób w ministerstwie do tej pory, że tak powiem, 

prowadziło te zadania? Czy ci ludzie… Co się stanie z tymi, 
którzy prowadzili te zadanie?

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Bardzo proszę o odpowiedź.

Naczelnik Wydziału 
Warunków Technicznych 
w Departamencie Transportu Drogowego 
w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Jerzy Król:
Dwadzieścia nowych zadań zostało wprowadzonych 

po 22 czerwca, w związku z czym wydział, który prezen-
tuję, liczący osiem osób, musiał… Te zadania musiały być 
wykonywane przez ludzi, którzy dotychczas zajmowali się 
innymi sprawami. Oni dodatkowo musieli zajmować się 
tymi sprawami, mając na względzie przekazanie tych zadań 
1 stycznia Transportowemu Dozorowi Technicznemu.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Jeszcze raz pan senator Kleina.
Bardzo proszę.

Senator Kazimierz Kleina:

Może to są drobne rzeczy, ale, jak wiadomo, życie za-
wsze składa się z drobnych rzeczy…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
(Wesołość na sali)
(Zastępca Przewodniczącego Stanisław Jurcewicz: 

Panie Senatorze Kogut…)
Ot, Kogut będzie teraz… A więc dozór techniczny 

nie będzie potrzebował nowych pracowników w związku 
z tymi zadaniami, tak?

Naczelnik Wydziału 
Warunków Technicznych 
w Departamencie Transportu Drogowego 
w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Jerzy Król:

Nie będzie potrzebował, wykona je w tym stanie oso-
bowym, który jest.

(Senator Kazimierz Kleina: Dobrze.)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Maciej Telec:
Dziękuję bardzo.
Ustawa nie budzi zastrzeżeń legislacyjnych.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Czy panowie senatorowie mają pytania w tej sprawie?
Pan senator Kleina, bardzo proszę.

Senator Kazimierz Kleina:
Ja chciałbym zapytać o to, jakie będą skutki finansowe 

tej operacji.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Panie Naczelniku, proszę.

Naczelnik Wydziału 
Warunków Technicznych 
w Departamencie Transportu Drogowego 
w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Jerzy Król:
Dokonana analiza wskazuje na to, że zwiększenie stanu 

osobowego, liczby stanowisk pracy, ludzi, zbilansowanie 
tego z kosztami, środkami pochodzącymi z opłat skarbo-
wych za wydane decyzje administracyjne… Z przeprowa-
dzonej analizy wynika, że te koszty się zbilansują.

Senator Kazimierz Kleina:
Czy pracownicy ministerstwa przejdą…
(Głos z sali: Nie.)
Zostaną zatrudnieni nowi ludzie?

Naczelnik Wydziału 
Warunków Technicznych 
w Departamencie Transportu Drogowego 
w Ministerstwie Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Jerzy Król:
W ministerstwie po 22 czerwca nie dokonywano roz-

budowy stanu osobowego, personalnego departamentu 
i wydziału, który się tym zajmował. Mając na względzie 
procedowaną ustawę, stan osobowy, jaki był w minister-
stwie, musiał i musi sobie poradzić do 1 stycznia 2014 r… 
Te zadania już od 1 stycznia będę przejęte i wykonywane 
przez dyrektora Transportowego Dozoru Technicznego, 
będą realizowane w ramach jego polityki kadrowej.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
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powiem tak: Panie Prezesie Urbanowicz, dobrze pan wie, 
co na panu ciąży. Nie daj Boże, żeby jakaś cysterna wybu-
chła, nie daj Boże, żeby co innego wyskoczyło… Czasami 
są ogromne naciski, żeby pan ustąpił. Ja jestem zwolenni-
kiem tego, żeby pan w żadnej sprawie nie ustępował. Są 
przykłady… Pewnie, że nie dotyczył was ten wybuch gazu, 
ale wiedzcie o tym, że naprawdę wiele, wiele rzeczy… Ja 
od lat obserwuję dozór techniczny. Czasami podchodzi 
się do sprawy w ten sposób, że się redukuje zatrudnie-
nie, ale ja uważam, że dozór techniczny powinien mieć 
jeszcze większe zatrudnienie, żeby była większa kontrola. 
Bo to są windy nie windy… Nie będę przeciągał swojej 
wypowiedzi. Mam świadomość tego, jaka ciąży na was 
odpowiedzialność.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, nie, oni też, Drogi Panie, Panie Marszałku, Panie 

Senatorze.
Tak że tyle. A jeśli chodzi o mnie, to ja będę głosował 

za tym, żeby zwiększyć poziom zatrudnienia. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

…Niewiarygodne, Panie Senatorze.
Pan senator Kleina.

Senator Kazimierz Kleina:

Dziękuję bardzo.
Myślę, że nikt z nas nie wątpi, jak wielka jest waga 

dozoru technicznego i że to musi być absolutnie sprawna 
służba – to jest jak najbardziej poza dyskusją. Moja pytania 
absolutnie w żaden sposób nie miały podważyć roli dozoru 
technicznego, wręcz odwrotnie.

Chciałbym zadać jeszcze jedno pytanie – pewnie będzie 
to już ostatnie pytanie… Może będą jeszcze inne pytania, 
nie wiem, w każdym razie, jeśli chodzi o mnie, to będzie 
to już ostatnie pytanie. A chodzi o następującą kwestię. 
Wymieniono tutaj trzy dozory, które zajmują się podob-
nymi, że tak powiem, zagadnieniami. W związku z tym 
powstają czasami, że tak powiem, pewne kontrowersje 
dotyczące różnych obszarów… Czy nie uważacie panowie 
– to pytanie w pierwszej kolejności kieruję do przedsta-
wiciela ministerstwa, a nie do szefa dozoru technicznego 
– że powinna być jedna służba dozoru technicznego, która 
wykonywałaby te wszystkie zadania, po to, żeby rzeczywi-
ście nie było takich wątpliwości. Wówczas można byłoby 
bardziej efektywnie wykorzystać obecny potencjał. Jak 
powiedziałem, ja nie do końca znam się na tych sprawach, 
ale dochodziły do mnie również takie głosy, że powinna 
być jednolita służba dozoru technicznego, bardzo sprawna, 
silna, działająca w tych różnych obszarach, tak aby można 
było skutecznie podejmować decyzje.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Proszę o odpowiedź.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Czy są jeszcze pytania?
Bardzo proszę, zapewne znowu bardzo szczegółowe 

pytanie pana senatora Dobkowskiego.

Senator Wiesław Dobkowski:
Dziękuję bardzo.
Chciałbym zapytać o następującą sprawę. Transportowy 

Dozór Techniczny to państwowa osoba prawna, ale czy jest 
to jednostka oddzielna w stosunku do dozoru techniczne-
go, który zajmuje się na przykład suwnicami, zbiornikami 
z gazem czy żurawiami? Czy to jest instytucja oddzielna, 
czy też jest to część, że tak powiem, ogólnego dozoru tech-
nicznego powołanego w drodze ustawy? Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Bardzo proszę o odpowiedź.

Dyrektor 
Transportowego Dozoru Technicznego 
Jan Urbanowicz:
Jan Urbanowicz, dyrektor Transportowego Dozoru 

Technicznego.
Tak, jest to jednostka oddzielna. Na podstawie ustawy 

o dozorze technicznym działają trzy jednostki dozoru tech-
nicznego: Urząd Dozoru Technicznego podległy ministrowi 
gospodarki, Transportowy Dozór Techniczny podległy mini-
strowi właściwemu do spraw transportu i Wojskowy Dozór 
Techniczny podległy ministrowi obrony narodowej.

My jako Transportowy Dozór Techniczny oprócz takich 
czynności, jakie wykonuje Urząd Dozoru Technicznego, 
wykonujemy czynności w obszarze transportu. Naszym 
głównym zadaniem jest przewóz towarów niebezpiecznych, 
jednak wykonujemy także czynności na takich urządze-
niach, jakie pan senator wymienił.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Pan senator Kogut, bardzo proszę.
(Senator Stanisław Kogut: Ustąpię senatorowi Kleinie, 

będę na końcu.)
Nie, nie, Stanisław, było zgłoszenie, a więc bardzo pro-

szę o zabranie głosu.
A za chwilę pan senator Kleina. Jest nam potrzebny 

członek Komisji Budżetu i Finansów Publicznych.

Senator Stanisław Kogut:
Panie Przewodniczący! Panowie… Aha, jest również 

pani… Panie i Panowie! Drodzy Goście!
Drodzy Państwo, ja uważam, że dozór jest bardzo waż-

ny. Ale my czasami nie zdajemy sobie z tego sprawy. Ja 
lubię pożartować, ale w tym momencie… Drodzy Państwo, 
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Senator Kazimierz Kleina:
Ja w kwestii sprawa różnych, ale dotyczących ustaw 

drogowych… Swego czasu dyskutowaliśmy nad tym – ja 
nawet kilkakrotnie pisałem prośbę do ministerstwa w tej 
sprawie – że podczas kolejnej nowelizacji ustawy, w tej 
chwili nie powiem, o którą chodzi, czy o prawo o ruchu 
drogowym, czy inną, powinno się… Ja otrzymałem dekla-
rację ze strony ministerstwa, że zostanie wprowadzone… 
Chodzi o kwestię odpłatności za prawo jazdy lub dowód 
rejestracyjny – w tej chwili nie pamiętam, które – w przy-
padku, kiedy zmiany w tych dokumentach wynikają ze 
zmian administracyjnych, a więc na przykład z decyzji 
o zmianie nazwy ulicy lub jakiejś innej tego typu sprawy. 
Ja to dokładnie opisałem, nawet stworzyłem projekt zapisu 
do ustawy w tej kwestii. I otrzymałem obietnicę, że przy 
okazji najbliższej nowelizacji to zostanie wprowadzone. 
My na tym etapie nie możemy tego robić, nie możemy tych 
zmian… Czasami dochodzi do absolutnie nieracjonalnych, 
nielogicznych sytuacji. Panowie senatorowie wiedzą o tym, 
że czasami gmina zmienia nazwę ulicy i w związku z tym 
człowiek musi wymienić dokumenty, a za wymianę tych 
dokumentów płaci. A więc nie zgubi, nie straci itd. tych do-
kumentów, ale po prostu ze względów administracyjnych… 
Ta sprawa była przedmiotem moich wielokrotnych, że tak 
powiem, zapytań. I właśnie tej sprawy dotyczyła obietnica 
ze strony ministerstwa. Mówiono, że nie potrzebna jest 
inicjatywa senacka, że tej zmiany dokonamy przy okazji. 
I w związku z tym chciałbym zapytać, czy panowie w mi-
nisterstwie pamiętają o tej sprawie. Ta sprawa jest ważna 
nie tylko, że tak powiem… Ta nowelizacja jest ważna także 
z innych powodów. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Panie Senatorze, przyłączając się, że ta powiem, do 

pańskiego głosu, prosiłbym o pisemną informację dla ko-
misji na temat stanu zaawansowania pańskiej propozycji. 
Czy możemy przyjąć takie rozwiązanie?

(Senator Kazimierz Kleina: Tak.)
Bardzo dziękuję.
Jeżeli panowie chcą opuścić posiedzenie komisji, to 

bardzo proszę…
(Głos z sali: Przedstawiciela ministerstwa, a nie pan 

senator.)
Nie, nie, ministerstwo, nie pan senator. Ja zwracałem się 

do ministerstwa. A do głosu pana senatora się dołączyłem.
Szanowni Panowie Senatorowie, omawiamy spra-

wy różne, jedna już została przed chwilą przedstawiona. 
Chciałbym państwu przedstawić także propozycję posie-
dzeń tematycznych. To jest na razie propozycja. Pod spodem 
macie panowie wymienione sprawy, których w tym roku, 
w roku bieżącym, z różnych powodów nie udało się zreali-
zować, one oczywiście są do zrealizowania w pierwszym 
półroczu. Z powodu czasu i nie do końca doprecyzowanych 
terminów – chodzi na przykład o termin ewentualnego 
wyjazdu studyjnego do stoczni w Gdańsku – w dalszej 
kolejności, ale oczywiście do realizacji… Po konsultacjach, 
po tym, jak zostały przez państwa zgłoszone poprzednio, 
ale także teraz… Pan przewodniczący, senator Stanisław 

Dyrektor 
Transportowego Dozoru Technicznego 
Jan Urbanowicz:
Jeśli można, to odpowiem na to pytanie.
Ja w dozorze, najpierw kolejowym, teraz w Transpor-

towym Dozorze Technicznym, pracuję od 1982 r. Czynności, 
które wykonujemy, trochę się różnią, bo obszary działa-
nia są różne. Są urządzenia, które w tej chwili podlegają 
Transportowemu Dozorowi Technicznemu, a nie podlegają 
Urzędowi Dozoru Technicznego. Spowodowane jest to 
głównie tym, że pewne obszary działań podlegają ministro-
wi właściwemu do spraw transportu. Jeżeli zostałaby stwo-
rzona jedna jednostka, to specyfika działań każdej z tych 
trzech jednostek zostałaby zachwiana… Minister właściwy 
do spraw wykonywania swoich zadań nie miałby wpływu 
na tę jednostkę. Nasze działania, działania Transportowego 
Dozoru Technicznego, dotyczą transportu, żeglugi morskiej 
w obszarach portowych. W związku z tym, jeśli chodzi 
o nasz wpływ na te działania, to jesteśmy ukierunkowani 
na współpracę z ministrem właściwym do spraw trans-
portu. Minister również ma wpływ na nasze działania i na 
regulacje związane z tą działalnością. Mogę powiedzieć, 
że w mojej opinii połączenie tych jednostek wiązałoby się 
z tym, że właściwi ministrowie mieliby ograniczony wpływ 
na wykonywanie przez nas dozoru, nie będę już mówił 
o ministrze obrony narodowej, w przypadku którego pewne 
sprawy są tylko i wyłącznie do jego wglądu. Tak że taki 
pomysł, jak myślę, nie byłby korzystny. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Czy są jeszcze pytania? Nie ma.
Ponieważ nikt już ani nie zadaje pytań, ani nie zgłasza 

poprawek, przystępujemy do głosowania nad przyjęciem 
ustawy – Prawo o ruchu drogowym.

Kto z państwa jest za? Proszę o podniesienie ręki? (8)
Kto jest przeciw? (0)
Kto wstrzymał się od głosu…
(Głos z sali: Jeden senator.)
(Głosy z sali: Nie, dwóch.)
Panie Ignacy, dwóch senatorów wstrzymało się od głosu.
Ustawa została przyjęta bez poprawek.
Naszym specjalistą od ruchu drogowego jest pan senator 

Owczarek. W związku z tym zgłaszam jego kandydaturę na 
sprawozdawcę. Czy są inne kandydatury? Nie ma.

Wobec tego pan senator będzie sprawozdawcą tej ustawy.
Dziękuję…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
W sprawach różnych?
(Senator Kazimierz Kleina: Tak.)
Za chwileczkę.
Dziękuję bardzo panom.
Przystępujemy…
(Senator Kazimierz Kleina: Ale ja bym chciał zabrać 

głos właśnie w obecności panów z ministerstwa.)
Aha, bardzo proszę, Panie Senatorze, w obecności 

panów…
Bardzo proszę.
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Komponujemy tematy i w odniesieniu do posiedzeń 
komisji, i w odniesieniu do posiedzeń Senatu. Spróbujmy 
to przesunąć, uczynimy to, Panie Senatorze…

(Głos z sali: To zależy jeszcze od tego, jak ustawa…)
Właśnie, istotna uwaga. To jest w pewien sposób zwią-

zane również z ustawą o odnawialnych źródłach energii.
Jeżeli uzna pan, że mimo wszystko powinniśmy się tym 

zająć, to znajdziemy jakiś termin, jeśli chodzi o wcześniej-
szy miesiąc, i będą wówczas dwa posiedzenia w jednym 
miesiącu. Ze względów organizacyjnych proponujemy 
w zasadzie po jednym posiedzeniu w miesiącu – taka była 
dotychczasowa praktyka. Jeśli będzie możliwość, to prze-
suniemy to na wcześniejszy termin.

Bardzo proszę, pan senator Śmigielski.

Senator Bogusław Śmigielski:
Panie Przewodniczący, w tym samym temacie… 

Chciałbym, żebyśmy rozważyli w przypadku tego projek-
tu, tego tematu udział przedstawicieli wojewódzkich fun-
duszy ochrony środowiska, chodzi o sposób finansowania 
i rozwiązania techniczne… Czyli żebyśmy omówili, skąd 
pozyskać środki, żeby to było bardzo praktyczne i żeby 
były pokazane tego efekty. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dobrze. Oczywiście zaprosimy w związku z tym te-

matem także…
Jeżeli uwagi dotyczyły tylko terminów, to… Czy są 

głosy sprzeciwu w odniesieniu do tematów? W sprawie 
państwa sugestii co do terminów będziemy się konsulto-
wać, a w przypadku pozostałych kwestii, które będziemy 
wyjaśniać, tak jak w przypadku szkolnictwa… Jeśli bę-
dzie taka możliwość, to wprowadzimy to w pierwszym 
półroczu.

Proszę bardzo, pan senator Owczarek.

Senator Andrzej Owczarek:
Przyszedł mi do głowy jeszcze jeden pomysł, proszę 

państwa, w związku z pierwszym punktem, posiedzeniem 
styczniowym, dotyczącym prawa pocztowego. Nie wiem, 
czy koledzy senatorowie orientują się, że sytuacja własno-
ściowa Banku Pocztowego jest bardzo zawikłana. Ta sytu-
acja jest niewyjaśniona od wielu, wielu lat. Odpowiednią 
liczbę akcji ma PKO BP, które blokuje rozwój Banku 
Pocztowego. Czas najwyższy, żeby w kontekście funk-
cjonowania prawa pocztowego zająć się także tą sprawą. 
Chodzi o to, żeby nie zapomnieć o Banku Pocztowym.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Rozszerzymy, że tak powiem, Pani Basiu, ten punkt 

– proszę to dopisać – o informację na temat sytuacji wła-
ścicielskiej Banku Pocztowego.

Pan senator Kleina.

Kogut zgłaszał sprawę dotyczącą PKP. Pozwoliłem sobie 
zapisać, Panie Przewodniczący, iż będzie to informacja 
o realizacji inwestycji kolejowych według założeń, które 
przedstawiono nam w tym roku, ale po pierwszym półro-
czu. Chodzi o to, żeby minął jakiś czas. A zatem to wpro-
wadzimy. Jeżeli panowie nie bylibyście przeciwni, jeżeli 
nie byłoby głosów sprzeciwu, to prosiłbym o przyjęcie tej 
propozycji… Żeby była jasność, powiem, że ta lista jest 
oczywiście cały czas otwarta.

Bardzo proszę, pan senator Owczarek.

Senator Andrzej Owczarek:
Szanowni Państwo, chciałbym zgłosić propozycję spo-

tkania tematycznego. Spotkanie miałoby dotyczyć szkol-
nictwa zawodowego. Wchodzimy, że tak powiem, w nową 
perspektywę finansową, a wiemy, jak dotychczas wydawane 
były pieniądze na tak zwany kapitał ludzki. Sądzę, że jeśli 
chodzi o ich wydawanie, to były to małe efekty dla gospo-
darki. W tym czasie powiaty nie sprawdziły się jako organy 
nadzorujące szkoły średnie, szkoły zawodowe i technika. 
Jest jednak szansa, abyśmy to wszystko naprawili. Uważam, 
że w związku z tym powinno odbyć się spotkanie, posiedze-
nie Komisji Gospodarki Narodowej z udziałem przedsta-
wicieli Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, Ministerstwa 
Edukacji Narodowej w sprawie powiązania szkolnictwa 
zawodowego z funduszami unijnymi. Wydaje mi się, proszę 
państwa… Poza tym, jak myślę, tą sprawą powinno zain-
teresować się także urzędy pracy. Chodzi o to, żeby także 
one odgrywały ważną rolę w funkcjonowaniu szkolnictwa 
średniego. Myślę, że to jest bardzo ważna sprawa. Czas 
najwyższy, aby nasza komisja tą sprawą się zajęła.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Panie Senatorze, przyjęliśmy to. Będziemy szukali 

terminu i uzupełnimy projekt w tym zakresie, proponując 
w przypadku spraw, które są zaplanowane do czerwca, kon-
kretne uzgodnione terminy. Dzisiaj będzie zaprzysiężenie 
ministrów, będzie troszkę inny… Tak więc sądzę – takie 
jest moje zdanie – że to jest dobra propozycja. Ale pozwoli 
pan, że przeanalizujemy to wszystko pod kątem czasu.

Czy są jeszcze inne pytania?
Proszę, pan senator Pociej.

Senator Aleksander Pociej:
Mam pytanie. Chodzi mi o ten czerwcowy temat doty-

czący mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii. Czy nie 
ma możliwości, żeby zająć się tym wcześniej?

(Wypowiedź poza mikrofonem)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Pani Basiu, proszę zapisać, że pan senator wnosi o prze-

sunięcie na wcześniejszy termin tego czerwcowego posie-
dzenia tematycznego.

Panie Senatorze, spróbujemy…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
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Senator Bogusław Śmigielski:
Chciałbym państwu przypomnieć, że ten temat został 

już przepracowany przez komisję na wyjeździe studyj-
nym w Poznaniu, to był dokładnie ten temat: szkolnictwa 
zawodowe, wsparcie z pieniędzy unijnych, współpraca 
z gospodarką i zapotrzebowanie na absolwentów. Tak że 
ci, którzy chcieli, byli na tym wyjeździe, i to dosyć… To 
znaczy to był bardzo ciekawy wyjazd. Myślę, że ten aspekt 
nowej perspektywy jest niezwykle ważny właśnie w tym 
ujęcie gospodarczym. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Bardzo dziękuję.
Bardzo proszę, pan senator Michalski.

Senator Jan Michalski:
Myślę, że pan senator Owczarek zaproponował nieja-

ko modyfikację tego tematu. Tu nie chodzi tylko o samo 
szkolnictwo zawodowe, tylko o kierunki czy możliwości 
pozyskania na szkolenia pieniędzy z funduszy unijnych 
w ramach następnej perspektywy. A więc troszeczkę jakby 
z innej strony… Chodzi o to, aby to ministerstwo rozwoju 
wskazywało kierunki w tym zakresie, a strona związana 
z edukacją bardziej wykorzystywała to w programach, 
w odniesieniu do kształcenia zawodowego. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
…Od strony gospodarczej.
Czy są jeszcze inne propozycje? Skoro nie ma, to 

przyjmujemy propozycję co do posiedzeń tematycznych, 
z uwzględnieniem państwa sugestii, uwag dotyczących pew-
nych przesunięć i wprowadzenia niektórych tematów.

I ostatnia informacja. Budżet będzie rozpatrywany 
2 stycznia 2014 r. Chcę wszystkich panów o tym poinformo-
wać, bo praktycznie wszyscy chyba jesteśmy zaangażowani 
w prace nad poszczególnymi częściami budżetowymi.

Bardzo dziękuję.
Zamykam posiedzenie Komisji Gospodarki Narodowej.

Senator Kazimierz Kleina:
Ja chciałbym prosić, zaproponować, żebyśmy część 

tych naszych propozycji rozpatrywali wspólnie z Komisją 
Budżetu i Finansów Publicznych, bo one są wyraźnie po-
wiązane… Zresztą myśmy wysuwali takie sugestie. Myślę, 
że sprawy, które mamy uwzględnić, na przykład sprawa 
Banku Pocztowego, o której tutaj mówiłeś, itd. to już kwe-
stia roboczych ustaleń… Pan senator Leszek Czarnobaj 
przygotowuje niejako drugą część naszego wspólnego 
posiedzenia poświęconego odnawialnym źródłom ener-
gii, które odbyło się mniej więcej miesiąc temu. Komisja 
Gospodarki Narodowej oraz Komisja Budżetu i Finansów 
Publicznych… Wówczas zapowiadaliśmy, że będzie druga 
część tego posiedzenia. A więc jeszcze raz bym to zgłosił, 
ale, że tak powiem, już w sposób formalny.

Co do programu dotyczącego szkolnictwa zawodowe-
go, to zgadzam się z kolegą senatorem Owczarczakiem, że 
trzeba by było takie posiedzenie…

(Głos z sali: …Senatorem Owczarkiem.)
…Owczarkiem, przepraszam. Owczarczak… W Gdań-

sku jest taki…(Wypowiedzi w tle nagrania)
Tak, tak, przepraszam.
Chciałbym także zasugerować, że ta sprawa mogłaby 

być rozpatrywana również wspólnie z komisją odpowie-
dzialną za kwestię edukacji, bo to jest dość ważna, dość 
trudna rzecz. To jest troszeczkę… Kwestia samej edukacja 
leży poza obszarem zainteresowania Komisji Gospodarki, 
ale niewątpliwie trzeba tej sprawie poświęcić czas, bo to 
zawodowe szkolnictwo jest rzeczywiście w wielu miej-
scach w bardzo złym stanie.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Nawiązując do pańskiej wypowiedzi, Kolego Senatorze, 
sądzę, że skupimy się na, powiedziałbym, gospodarczej 
stronie szkolnictwa, przyjmując oczywiście sugestię do-
tyczącą konsultacji z innymi komisjami. Jak pan wie, to 
lutowe posiedzenie – o tym chcę poinformować – odbędzie 
się wspólnie z Komisją Budżetu i Finansów Publicznych, 
tak że jest tu pełna otwartość.

Proszę, pan senator Smigielski.
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 10 minut 32)
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